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Kort verslag van de bijeenkomst d.d. 30 april 2024 in de kerkzaal 

van de St.-Ceaciliakerk te Berkel-Enschot inzake de informatiever-

strekking door het parochiebestuur m.b.t. de stand van zaken 

voorgenomen besluit tot onttrekking aan de eredienst van de St. 

Ceaciliakerk. 

 

De vice-voorzitter van het parochiebestuur, de heer J. Elshof heet alle 

aanwezigen van harte welkom en geeft aan wat de bedoeling van deze 

informatiebijeenkomst is. Hij stelt de aanwezigen leden van het 

pastoraal team en het parochiebestuur voor en meldt dat er bericht 

van verhindering is ontvangen van pastoor G. Looijaard en van de heer 

K. de Graaf, secretaris parochiebestuur wegens ziekte. 

Op deze bijeenkomst zijn ca. 90 personen aanwezig. 

Gedurende de bijeenkomst wordt door de volgende personen 

toelichting gegeven op de sheets bij dit kort verslag gevoegde power 

point presentatie. Het betreft: 

- de heer J. Elshof, vice-voorzitter parochiebestuur 

- de heer M. Dorssers, pastoor en voorzitter parochiebestuur 

- de heer W. Broos, penningmeester parochiebestuur 

- de heer C. de Bonth, lid met portefeuille bouwzaken 

parochiebestuur. 

 

Met name zijn de vragen, gesteld door de parochianen in dit kort 

verslag opgenomen. 
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Een mevrouw geeft aan te hopen dat zij vanavond duidelijkheid krijgt 

over de toekomst van dit kerkgebouw. Vervolgens vraagt iemand of er 

al reacties zijn op het bidbook. De heer Elshof antwoordt dat 

duidelijkheid gegeven zal worden over de stand van zaken tot heden en 

dat het bidbook later tijdens deze bijeenkomst aan de orde komt. 

De heer P. Verhagen constateert dat sprake is van kale cijfers over de 

terugloop van het aantal vrijwilligers. Hij vraagt naar de oorzaak 

hiervan. De heer Elshof antwoordt dat het vrijwilligersbestand 

voornamelijk bestaat uit 80-plussers. Daarnaast vallen er ook 

vrijwiiligers af vanwege overlijden en ziekte. 

De heer P. Verhagen vraagt zich af waarom geografisch gezien de St.-

Willibrorduskerk open blijft en er gekozen is voor sluiting van de St.-

Caeciliakerk. Pastoor Dorssers antwoordt dat er in het gedeelte van 

Berkel-Enschot waarin de St.-Willibrorduskerk staat er verhoudings-

gewijs meer mensen wonen. Helaas is er nauwelijks nieuwe aanwas. 

De heer A. van Dorp merkt op dat het hem verwonderd heeft dat 
liturgisch gezien gekozen is voor sluiting van de St.-Ceaciliakerk 
vanwege met name het aanpassen van het hoofdaltaar, het weghalen 
van de communiebanken en vanwege het feit dat het orgel en de koren 
de vieringen muzikaal begeleiden vanaf het hoofdaltaar. Hij merkt op 
dat de zin “Een bekende liturgische wetmatigheid luidt: Lex orandi 
statuat lex credendi: hoe men viert bepaalt mede hoe men gelooft, en 
dat ziet men ook terug in de beleving van de kerkgangers tijdens de 
eucharistieviering in de St.-Caeciliakerk ten opzichte van in de St.-
Willibrorduskerk” uit de notitie hem zeer vreemd overkomt.  Decennia 
geleden is er voor gekozen om het orgel en koor op het hoofdaltaar te 
plaatsen en de communiebanken te verwijderen. Dit kan zijns inziens 
geen argument zijn. Pastoor Dorssers dankt de heer Van Dorp voor het 
geven van zijn mening. Het is zeker niet terecht dat met deze passage 
de beleving van het geloof wordt uitgespeeld. Hij merkt op dat hij op 
dit feit gewezen is door een parochiaan. Deze is het opgevallen dat 
bijvoorbeeld de liturgische begroeting in beide kerken anders is. Ook 
bij de consecratie wordt e.e.a. anders beleefd. In de St.-Caeciliakerk 
gaat men snel zitten. Hierin is ook een verschil met de St.-Willibrordus-
kerk. Hijgeeft aan dat de manier van vieren ook aangeeft hoe men het 
geloof ervaart. 

Mevrouw Jacobs merkt op dat het hierbij gaat om ieders eigen vorm 
van beleven. Dat is thans niet het doel. Het voornemen tot kerksluiting 
is gebaseerd op een moment-opname. Het kerk-vieren is al 2000 jaar 
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oud. In Europa zijn al vele kerken gesloten en thans is hier sprake van 
een drastische maatregel. De heer Elshof geeft aan dat het zeker 
jammer is dat we voor een dergelijk besluit staan. Hij verwijst naar 
een boek van de heer Van Dorp waarin staat vermeld dat er al op14 
april 1164 sprake is van een kerk in Enschot. Toen waren er al mensen 
en vaak straatarme mensen die geld gaven om de kerk te bouwen en te 
onderhouden. Thans moeten we constateren dat onze generatie er 
geen geld meer voor over heeft, alsmede dat men ook niet meer naar 
de kerk komt. 

De heer Van Dorp merkt te begrijpen dat er thans sprake is van een 
enorme spagaat. In de loop der tijden vanaf 1164 heeft er steeds een 
op en neer gang binnen de kerk plaastgehad. Hij begrijpt dat deze 
situatie ook moeilijk is voor het parochiebestuur. Het kerkgebouw 
geeft zijns inziens ook een vorm van getuigenis aan. Hij constateert dat 
het parochiebestuur goed naar een teruggang van de uitgaven heeft 
gekeken maar aan de inkomsten  wordt niet veel gedaan. Door een 
verkoop van het kerkgebouw wordt de financiële pot weer gevuld. Hij 
vraagt wat het parochiebestuur met de opbrengsten van de verkoop 
van plan is. Of zijn we over 10 jaar de getuigenis kwijt, alsmede het 
kerkgebouw. Vervolgens wijst hij op speciale subsidieregelingen voor 
onderhoud e.d. van monumenten. De heer Broos antwoordt dat het niet 
alleen in onze parochie maar overal in het Bisdom moeilijk is om de 
inkomsten te verhogen. Vervolgens geeft hij aan dat het parochibestuur 
zeker gebruikt maakt van allerlei mogelijke subsidieregelingen. De drie 
kerkgebouwen zijn rijksmonumenten. Voor onderhoud aan deze 
kerkgebouwen is sprake van 65% subsidie van de kosten en 35% van de 
kosten dient door de parochie zelf gedragen te worden. 

De heer Van Gulik mekt m.b.t. tot het staan in de kerk tijdesn de 
consecratie aan dat hierbij ook sprake is van een zekere eerbeid . Bij 
het laatste avondmaal lagen de apostelen zelfs aan. De heer R. Elings 
merkt op wanneer er problemen zijn met het staan tijdens de 
consecratie e.e.a. hersteld kan worden door opnieuw communiebanken 
te plaatsen. Hij heeft er geen probleem mee als e.e.a. teruggedraaid 
wordt. Pastoor Dorssers antwoordt dat e.e.a. nu in de cultuur van de 
kerkgangers zit. In het verleden is om toentertijd wellicht moverende 
redenen veel moois uit de kerk gehaald. Met de kennis van nu zouden 
we het wellicht anders doen. Hij merkt op dat totaal geen sprake is van 
een sneer naar het verleden. 

De heer J. Bierens geeft aan dat het gilde in deze kerk zijn thuis heeft. 
Al eeuwen wordt vanaf de Oude Toren naar deze kerk gegaan en 
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daarna naar de activiteiten van het gilde. Hij geeft uitdrukkelijk aan 
dat het gilde in een vroegtijdig stadium betrokken wil worden voordat 
besluitvorming over de definitieve onttrekking plaatsvindt. Het gilde 
wil zekerheid hebben over een alternatief en dat hier niet pas 
naderhand over gesproken moet worden. De heer Elshof antwoordt dat 
het correct is dat de heer Bierens deze opmerking maakt en geeft aan 
dat pastoor Dorssers onlangs al een gesprek heeft gehad met een 
delagatie van het gilde. 

De heer K. Rasenberg informeert hoe lang de kerk nog openblijft? De 
heer De Bonth antwoordt dat dit niet met zekerheid is te zeggen, maar 
dat dit zelfs nog wel eens 4 jaar kan zijn. De heer L. van Helvoirt 
vraagt of er al gesprekken gevoerd worden met potentiële kandidaten 
voor overname van de kerk. Hij denkt zelf van wel en vindt dat het 
parochiebestuur op de feiten vooruit loopt. Toestemming van de 
bisschop is zijns inziens niet meer nodig aangezien hij van mening is 
dat alles al in kannen en kruiken is. Hij is van mening dat alles 
teruggedraaid moet worden. De heer De Bonth legt de situatie uit hoe 
een procedure m.b.t. de onttrekking van de eredienst verloopt. Thans 
moet eerst een voorgenomen besluit door het parchiebestuur genomen 
worden en dit dient te worden voorgelegd aan de Priesterraad die een 
advies uitbrengt aan de bisschop. De bisschop neemt uiteindelijk het 
besluit. Vervolgens is er nog niets in kannen en kruiken maar wel is het 
zo dat als gevolg van het eerdere krantenartikel zich al wel enkele 
mensen hebben gemeld die graag op termijn wanneer het voorhanden 
is het zogenoemde bidbook willen ontvangen. Het betreft zeer serieuze 
kandidaten. De heer F. van Gorp vraagt wie er zitting hebben in de 
Priesterraad. Pastoor Dorssers antwoord dat de Priesterraad bestaat uit 
een aantal priesters die eenmaal in de 4 jaar gekozen kunnen worden 
c.q. herkiesbaar zijn. Daarnaast benoemt de bisschop een aantal 
personen zoals bijvoorbeeld de rector van het seminarie, de vicaris of 
mensen die qualite qua in de Priesterraad zitting nemen. 

De heer D. van Erve geeft aan lid te zijn van het Gemengd Koor. Hij 
meldt dat de koorleden onlangs hebben besloten om te stoppen 
aangezien mede de gemiddelde leeftijd een rol begint te spelen. Hij 
vindt het jammer. Pastoor Dorssers antwoordt dat er initiatieven zijn 
om een soort cantorij op te richten. Hij juicht dit initiatief toe. 

De heer F. van Dijk merkt op een zeer emotionele band te hebben met 
de St.-Caeciliakerk. Zijn kinderen zijn er gedoopt, gevormd en zijn 
zoon is vanuit deze kerk begraven. Ook heeft hij altijd met een 
geweldige groep dames het kerkgebouw schoongehouden. Hij vraagt 
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welke invloed het parochiebestuur heeft op de besluitvorming van de 
bisschop. De heer De Bonth antwoordt dat het parochiebestuur een 
voorstel voorlegt aan de bisschop. Deze geeft hier na advisering wel of 
niet een akkoord op.  

De heer Van Dorp geeft aan dat niet alleen gekeken moet worden naar 
de eventuele opbrengsten van de verkoop van de kerk maar dat er 
gekeken moet worden naar de totale toekomst van de parochie. Is dit 
allemaal te behappen door de huidige leden van het parochiebestuur? 
Er zou zijns inziens een soort Klankbordgroep gevormd moeten worden 
die het parochiebestuur gevraagd en ongevraagd adviseert. Knelpunten 
zijn het aantal leden van koren, vrijwilligers en mensen om de 
begraafplaatsen te onderhouden. Hij wijst op het feit dat er in Berkel-
Enschot een KBO-vereniging is van ruim 1.600 leden. Is met hen overleg 
geweest of zij mensen hebben die beschikbaar zijn. De heer Elshof 
dankt hem voor de suggestie. Tevens geeft hij aan dat de oproep voor 
vrijwiiligers onlangs is afgeroepen in de vieringen in de parochie. 
Alsmede heeft een oproep gestaan in de plaatselijke weekblaadjes. We 
hebben één aanmelding op basis van deze oproepen mogen ontvangen. 
Hij merkt op dat iedereen die zich aanmeldt ‘onze vriend is’. Is het 
niet vandaag dan morgen, iedereen is van harte welkom. 

De heer K. Rasenberg doet een oproep aan het parochiebestuur om in 
de notitie te verwijderen dat er in de St.-Caeciliakerk anders gekerkt 
wordt. Zijns inziens is sprake van drie kerken in één parochie. Pastoor 
Dorssers antwoordt dat er argumenten zijn waarbij het kwartje links 
danwel rechtsom valt. Hij geeft aan zeker niet te willen dat de passage 
enige wrevel opwekt en zegt toe graag naar de betreffende formulering 
in de notitie opnieuw te willen kijken. 

Mevrouw Jacobs geeft nogmaals aan dat sluiting van de kerk 
verstrekkende gevolgen heeft. Een versterkend effect voor haar 
persoonlijk is dat haar zoon in de kerk gevormd is. Ze begrijpt dat in 
deze tijd minder mensen betrokken zijn. Zij vraagt zich af of ook met 
de burgemeester en wethouders over de kerksluiting is gesproken. De 
heer Elshof antwoordt dat er niet formeel met de gemeente gesproken 
is. We volgen eerst de procedure van voorlopige meningsvorming door 
het parochiebestuur en zoals nu het geval is het consulteren van de 
parochianen, alsmede het vervolg van de procedure zoals aangegeven 
op de sheets. 

De heer P. Verhagen informeert naar de boogde opbrengst van de 
verkoop. De heer De Bonth antwoordt dat dit thans moeilijk is te 
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zeggen. Dit kan bijvoorbeeld tussen de € 0 en € 400.000 zijn, al naar 
gelang er een potentiële kandidaat er in de toekomst mee wil doen. 
Alles heeft te maken met de reële grondwaarde van het complex en 
wat men er mee kan doen. Dit is onderheving aan veel voorwaarden 
vanuit het Rijk vanwege de monumentenstatus, alsmede 
bestemmingsplan technisch vanuit de gemeente. De heer R. Elings 
geeft aan dat op het parkeerterrein huizen gebouwd kunnen worden en 
dat de kerk deze in erfpacht kan uitgegeven. De heer De Bonth 
antwoordt dat alles heeft te maken met de reële grondwaarde en 
welke mogelijkheden er met het complex voorhanden zijn. Er is zeker 
geen sprake van een gelopen race. 

De heer Van Alphen vraagt wat er gebeurt als de bisschop besluit om de 
St.-Caeciliakerk open te houden en de Willibrorduskerk onverhoopt te 
sluiten.  Hij proeft dat e.e.a. thans al in kannen en kruiken is. De 
Elshof antwoordt dat mocht de bisschop een ander besluit nemen we 
dan voor de situatie staan om te kijken wat in dat geval wijsheid is. 
Voorop staat dat de bisschop een eigenstandig besluit neemt. 

De heer Bierens informeert wie verantwoordelijk is voor het aan de 
man brengen van het bidbook. De heer De Bonth antwoordt dat het 
parochiebestuur hiervoor verantwoordelijk is. Wanneer iemand serieus 
belangstelling toont het bidbook te willen ontvangen dan zal men dit 
ook krijgen. Ervaring leert dat er vaak 7 á 8 serieuze gegadigden zijn. 

De heer Elshof doet aan het einde van de bijeenkomst nogmaals een 
oproep om zich te melden als nieuwe vrijwiiliger en dankt de 
aanwezigen voor hun waardevolle inbreng tijdens deze informatie-
bijeenkomst. Hij geeft verder aan dat over ongeveer één jaar of zoveel 
eerder als er iets te melden is, opnieuw een informatiebijeenkomst 
door het parochiebestuur georganiseerd zal worden. 

 

Berkel-Enschot, 30 april 2024. 


